
Protokół Nr 6/2024

z posiedzenia Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim w dniu 13 listopada 2024r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji, radni według załączonych list
obecności (za%cznik nr l i nr 2 do protokołu) oraz zaproszeni goście:

1. Burmistrz - Waldemar Stupałkowski;
2. Sekretarz Gminy - Dariusz Wojtania;
3. SkarbnikGminy-AnnaBuchwald;
4. Dyrektor Źłobka - Danuta Daszkiewicz.

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Beata Kalla, która po powitaniu
zebranych zaproponowała następujący jego porządek:

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
3. Opinia w sprawie projektu uchwały dot. ustalenia wysokości opłat za pobyt

dziecka w żłobku i w klubie dziecięcym w Gminie Sępólno Krajeńskie oraz
maksymalnej opłaty za wyżywienie;

4. Opinia w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu
Gminy Sępólno Krajeńskie;

5. Opinia w sprawie projektu uchwały dot. diet i zwrotu kosztów podróży
służbowych przysługujących radnym oraz diet przysługujących
przewodnicz4cym organów wykonawczych jednostek pomocniczych;

6. Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porz4dek posiedzenia przyięto .jednogłośnie.

Ad.2. Komisja zatwierdziła jednogłośnie protokół ze swoj ego poprzedniego posiedzenia
w miesiącu październiku br.

Ad.3. Dyrektor Żłobka przedstawiła radnym projekt uchwały Rady Miej skiej w sprawie
ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku i w klubie dziecięcym w Gminie
Sępólno Krajeńskie oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie (za%cznik nr 3 do
protokołu). Nadmieniła, że proponuje się kwotę podwyżki do 1 .500zł, która to kwota
jest refundowana przez państwo, tak że rodzice nie ponosz4 żadnych kosztów. Dodała,
że oplata za wyżywienie pozostaje bez zmian w wysokości 1 2zŁ Pan Świniarski zapytał,
co w wypadku, gdy skończy się refundacja. Dyrektor Żłobka odpowiedziała, że gdyby
do tego doszło powróci się do tematu, będzie to problem wszystkich gmin, jednak na
razie nic nie wskazu?je, aby się coś zmieniło.
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Radni zaopiniowali ?jednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały (podczas
głosowania obecnych 13 radnych);

Ad.4. Sekretarz Gminy przedstawił radnym projekt uchwały Rady Miejskiej
zmieniającei uchwałę w sprawie Statutu Gminy Sępólno Krajeńskie (za%cznik nr 4 do
protokołu).
Sekretarz Gminy zaznaczył, że większość proponowanych zmian nie powinna
wzbudzać jakichś większych wątpliwości, to jednocześnie zachęcił radnych do dyskusii
na temat propozycji uregulowań w sprawie zabierania głosu podczas sesji przez
mieszkańców. Pan Juhnke stwierdził, że na pewno należy sformalizować udział w sesji
osób, które nie są radnymi, ani zaproszonymi gośćmi. Jego zdaniem zapis powinien
mniej więcej stanowić, że Przewodnicz4cy Rady może udzielić podczas sesji głosu
takiej osobie, po wcześniejszym uzgodnieniu z nim takiej możliwości. Zasugerował, że
fakt, czy głos mieszkańca jest istotny oceniłby Przewodniczący, dopuszczając lub nie
do wypowiedzi, albo wskazując inny sposób możliwości załatwienia zgłaszanego
problemu poza forum sesji. Pan Pieczywek stwierdził, że zgłoszenie powinno
następować co najmniej trzy dni wcześniej, Przewodniczący Rady będzie miał czas na
podjęcie decyzji, zwłaszcza jeśli takich osób będzie kilka, ta sprawa powinna być
sformalizowana. Przypomniał, że mieszkańcy mogą zgłaszać swoje problemy poprzez
radnych, sołtysów, czy przewodnicz4cych zarz4dów osiedli. Pan Czerechowski
powiedział, że Przewodnicz4cy Rady może przyjmować takie osoby podczas swo3eg,,o
dyżuru. Pan Wiese stwierdził, że celowym byłoby, aby ta osoba wypowiadała się z
mównicy, ułatwi to wgląd na tą osobę oraz ewentualne odebranie głosu. Sekretarz
Gminy, odnośnie terminu stwierdził, że te trzy dni to byłby kompromis, w przypadku
sprawy pilnej np.. na dzień przed sesją mieszkaniem mógłby tą sprawę przekazać
radnemu do przekazania na sesji. Pan Kapsa powiedział, że zgłoszenie wystąpienia
Przewodniczącemu Rady przed samą sesją wystarczyłoby, mieszkaniec nie musiałby
szukać wolnego czasu wcześniej. Poparł także propozyc3e,, aby mieszkaniec
wypowiadał się z mównicy. Sprawę propozycji zgłaszania spraw Przewodniczącemu
Rady oraz wypowiadania się z mównicy poparł również Burmistrz. Pan Wiese zapytał,
czy wypowiedzi mieszkańców będą w ramach istniejącego porządku obrad, czy też będą
jego zmiany. Pan Juhnke odpowiedział, że w ramach istniejącego porz4dku obrad,
wypowiedź powinna być ograniczona czasowo, w punkcie wolne wnioski i informacje
radnych.

Pan Juhnke podsumował propozycje - osoba niezaproszona na sesję może uzyskać
możliwość zabrania głosu po uprzednim wyrażeniu zgody przez Przewodnicz4cego
Rady, nie później niż 3 dni przed planowanym terminem sesji, o tym skąd będzie
wypowiadała się osoba zadecyduje Przewodniczący Rady.

Pan Pieczywek zapytał o zmianę zapisu w sprawie uczestnictwa sołtysów w sesji,
dotyczy zamiany słowa ,,powinni? na ,,mogą", czy to wiąże się z jakimiś
konsekwencjami np. potrąceniem diet przy ich nieobecności. Skarbnik Gminy
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wyjaśniła, że sołtys otrzymuje dodatek za uczestnictwo w sesji, zamiana słów nie ma
znaczenia w kontekście wysokości uposażenia sołtysa.

Radni zaopiniowali jednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały, z
poprawkami wniesionymi w zakresie udzielania głosu mieszkańcom w trakcie sesji
(podczas głosowania obecnych 13 radnych);

Ad.5. Skarbnik Gminy przedstawiła radnym projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie
diet i zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym oraz diet
przysługujących przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych
(załącznik nr 5 do protokołu). Zaznaczyła, że proponuje się wzrost wysokości diet o
4,1 % zgodnie ze wskaźnikiem wzrostu przyj«;tym do proj ektu budżetu gminy.
Pani Bukolt przypomniała, że podczas poprzedniego posiedzenia Komisji Budżetu radni
zaopiniowali podwyżkę w wysokości 300zł., tymczasem dzisiaj jest inna propozycja,
pominięto wypracowaną opinię. Burmistrz odpowiedział, że nie wie, z czego wynikało
rozpatrywanie podwyżki w takiej kwocie, nie wie czy radni porównywali wysokość diet
do gmin ościennych. Dodał, że ponadto Przewodnicz4cy Komisji Budżetu zmienił
zdanie podczas wczoraj szego posiedzenia Komisji. Burmistrz powiedział, że nawet przy
podwyżce o 4,1% diety radnych będą najwyższe w okolicy. Skarbnik Gminy
przypomniała, że dieta nie jest wynagrodzeniem, a jedynie rekompensatą poniesionych
kosztów związanych z pełnieniem funkcji radnego.

Radni zaopiniowali niejednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały (10
głosów ,,za", 2 głosy ,przeciwne", 1 głos ,wstrzymujący się?).

Ad.6. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Pan Juhnke poinforr'nował, że w miesiącu grudniu sesja Rady Miejskiej odbędzie się
w dniu 18 grudnia. W związku z powyższym Komisje Rady powinny się odbyć w
pierwszym tygodniu grudnia, tak aby zdążyć z dostarczeniem materiałów sesyjnych.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca zakończyła posiedzenie.

[ Przewodnicząca Komisji

Beata Kalla
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